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Čeština jako cizí jazyk pro specifické účely

PRZYMIOTNIKI 
 
W zależności od końcówki w mianowniku liczby pojedynczej, rozróżniamy dwa typy 
przymiotników: 
 
a) Przymiotniki zakończone na ‐ý. 
Przymiotniki te są w mianowniku liczby pojedynczej zależne od rodzaju rzeczownika, 
do którego się odnoszą. Na przykład: nový student, nový byt, nová škola, nové město. 
 
b) Przymiotniki zakończone na ‐ í. 
Te przymiotniki nie są w mianowniku liczby pojedynczej zależne od rodzaju rzeczownika, 
do którego się odnoszą. Na przykład: moderní student, moderní byt, moderní škola, moderní 
město. 
 

Rodzaj   
MĘSKI 
żywotny 

nový, cizí  przymiotniki 
student, muž  rzeczowniki 

     
MĘSKI 

nieżywotny 
nový, cizí  przymiotniki 
byt, měsíc  rzeczowniki 

     

ŻEŃSKI 
nová, cizí  przymiotniki 
žena, židle 
skříň, kost  rzeczowniki 

     

NIJAKI 
nové, cizí  przymiotniki 

město, moře 
nádraží  rzeczowniki 

 


